THE ADOPTION PROCESS

This process allows your Adoption Service Provider to assess your suitability to adopt a child.

Adoption Briefing Session

Attend the mandatory briefing session organized by the Adoption Unit of the Social Welfare Department.



2 Choose an Adoption Services Provider

If you choose Mother's Choice as your Adoption Services provider, you will be invited to:

- Submit a completed Questionnaire
- Get to know us at a group engagement session
- Meet with your Mother's Choice social worker



3 Submit Application Packet

Provide proof of employment, income, education, and heallth.



4 Pre-Adoption Training



Attend two sessions to support you when parenting a child.

5 Social Worker Assessment

Interviews with applicants and referees, criminal record check, and home visit.



6 Wait for a Match

Approved applicants will be placed in the central pool to wait for a match.



Matching

Once you have been matched, your social worker will introduce the child's file before you decide whether to accept the match.



8 Welcome the Child Home

Mother's Choice will support your family during your child's initial transition to your home.



9 Adoption Finalization

After a minimum of six months, the Court will ensure that the adoption is in the best interests of the child before granting an Adoption Order.



This is the end of the adoption process, but just the beginning of your journey as a family! Mother's Choice is here to support you every step of the way.



領養程序

你選擇的領養服務機構會透過以下程序評估你是否適合領養孩子。

多加領養簡介會

申請領養前,必 須參加社會福利 署領養課主辦的 簡介會。



2 選擇領養服務機構

如果你選擇「母親的抉擇」作為領養服務機 構,你會獲邀:

- 填寫並遞交問卷
- · 參加「孩子為本」領養旅程講座 了解「母親的抉擇」的服務
- 和專責的「母親的抉擇」社工進會談



3 遞交申請文件

提供工作、入息、 教育程度及 身體狀況的證明。



4 領養前培訓



參加兩節培訓,學習 撫養孩子。

5 社工評估

和申請人及推薦 人進行會談、審 查犯罪紀錄及進 行家訪。



6 等候配對

獲批准的申請人會被納入中央管理的配對 名單等候配對。



進行配對

當你獲得配對,你的社工 會向你説明孩子的個案; 你可以再作考慮是否接受 配對。



8 迎接孩子回家

孩子首次過渡到你的家時,「母親的 抉擇」會為你的家庭提供支援。



9 確認領養

經過至少六個月後,法 庭會審核領養申請。如 果領養安排符合孩子的 最佳利益,法庭會正式 頒發領養令。



雖然領養程序到此為止,但你的家庭才剛剛踏上旅程!「母親的抉擇」會一直陪伴左右,支持你 踏出每一步。

